
Vi er nødt til at gøre det bedre – også i 
Egelundparken

I Verdensmål Centeret er vi meget stærke fortalere for mere Biodiversitet, ja vi arbejder faktisk meget 

målrettet på det bl.a. i Biotopia og Biodiversitetsparken. Det betyder dog ikke, at vi mener, at hele 

Egelundparken behøver at blive indhegnet for at skabe mere biodiversitet. Omvendt mener vi heller ikke, 

at alt i Egelundparken skal forblive ved det gamle. For når verden udvikler sig, og klima og 

biodiversitetskriserne med stigende alvor presser sig på, skal vi forholde os til denne nye virkelighed, og se 

hvordan vi kan gøre det bedre, end vi hidtil har gjort. Det er vi forpligtede til. Derfor er det nødvendigt 

også at gentænke vores grønne områder, herunder Egelundparken, som nu skal opfylde flere formål, end da 

den i sin tid blev anlagt. I dag er det ikke kun rekreation, men også klima, klimasikring og biodiversitet, 

der skal indtænkes. Det må derfor handle om at finde en balance og synergi mellem klima / træer, 

biodiversitet / dyr, klimasikring og rekreation. Hvordan den balance konkret skal se ud, bliver forhåbentlig 

resultatet af den igangværende debat, hvor vi med interesse har set, at der er kommet flere nye forslag på 

bordet, med tilpassede bud på indhegning, der giver bedre mulighed for at tilgodese alle interesser.

Og så bare to ting mere. Ideelt vil det være, hvis den endelige løsning undgår at føre den asfalterede 

cykelsti gennem en dyrefold, og at der med projektet i Egelundparken samlet set, ikke kommer flere køer. 

Især køer (og får) har en negativ klimapåvirkning. Som helhed har vi ikke brug for flere køer i Danmark – 

men heste måske…

For 8 år siden lavede vi en vedmur i Egelundparken. Den dag i dag forfalder den stadig flot, skaber biodiversitet og holder på CO2. Et eksem

pel på, hvordan et projekt kan være både rekreation, natur og klima.


